
השיעור השבועי

כאייל תערוג
שיעורו השבועי של מו"ר ועטרת ראשנו

הרב אייל עמרמי שליט"א
מגדולי מזכי הרבים בדורנו

ונשיא ממלכת התורה 'כאייל תערוג'

גיליון רי״ז - פרשת אמור

שיחות מוסר ע“פ חסידות

המדריך השלם לחוזר בתשובה

ayal.taarog@gmail.com לקבלת העלון השבועי למייל שלחו בקשה ל

העלון מוקדש
לרפואה שלימה

ליליאן גבאי בת אסתר
רונית בת ברכה

שולמית בת סמרה
אילן בן לידיה
שרה בת לולו
שירה בת סיגל
מרדכי בן פאני

להצלחת
זוהר משולם וכל ילדיו

אברהם בן חווה - הצלחה וזיווג הגון
דוד דודי בן רחל חלי
שרון ביטון ומשפחתו

בן רחל ושמעון

לעילוי נשמת
נח גורדון בן ג‘ורג‘ה ז“ל

אברהם בן רחל ז“ל
דוד עובד בן שמחה ז“ל

ר‘ מאיר שריקי בן מסעודה ז“ל
לטיפה בת לולו ז“ל

אליהו חי בן רג‘ינה ז“ל
הרצל בן השמת ז“ל

נעימה בת חביבה ז“ל
העלון מוקדש לעילוי נשמת  אילנה כתון בת מלכה ת.נ.צ.ב.ה

העלון מוקדש לע“נ משה בן רחל ז“ל | שושנה בת לטיפה ז“ל  ת.נ.צ.ב.ה

עלון מס'

217



השיעור השבועי כאייל תערוג
מפי מו"ר ועט"ר הגאון הגדול הרב אייל עמרמי שליט"א

לקבלת העלון, להפצה והוספת מוקדים, להקדשות והנצחות ולכל ענייני העלון
אהרון  052-9695044 | להפצת או קבלת העלון באיזורכם:

סך עלות חוברת אחת שמקרבת עוד יהודי לקב"ה בסה"כ 1 ₪ בלבד
המעוניין לתרום וליטול חלק בזיכוי הרבים. לפרטים אהרון – 052-9695044

מרכז הארץ ירושלים ויהודה ושומרון 
050-4177727 אדם	משה	הלוי		
050-4112334 אור יהודה	יצחק	
054-7330809 אזור	ליאור	עברי	
054-9739732 אחיעזר	אור	יוסף	
אריאל		אביב	פינטו                          054-4461239
050-2909702 בני ברק	בן	סעדה	
052-2835442 בת ים	כהן	שמעונוב	
גבעתיים אלי	פלאש		                     050-2233507
054-8348303 גדרה	שי	גל					
054-5912934 חולון	אורן	
052-4624432 חשמונאים	נאור	
050-7990060 טלזסטון קרית-יערים	יעקב		
054-2919221 יבנה	עמית		
052-9695044 ירושלים	ירון	
054-3253799 כפר סבא	אברהם		
054-7967670 לוד	אדם		
054-6660542 מעלה אדומים	גיא	
מושב ירחים			אופיר	דוד			              054-5805367
054-2639782 נס ציונה	דוב		
055-5580916 עמנואל	עדי	טרוזמן			
פתח תקוה		יעקב	בן	אליהו			חדש!    052-2756047
קריתארבע דוד	אדרעי		                   052-5426741 
053-2466221 קרית עקרון אבישי	משה		
052-5002090 ראש העין	הראל	
054-7453096 ראשון לציון אלמוג	
054-2390447 רחובות	איתן	אזולאי		
055-9193148 רמלה	שי	אוחיון		
053-3139506 רמת גן וקרית אונו עמרם		
רעננה		שרון	יעקובי		                       054-8003031
050-4535354 שוהם	גיא	בן	עמי	
053-3145436 תל אביב מאיר		
050-3564444 תל ציון )כוכב יעקב( עמית	
050-9945999 תקוע	אורן	זנטי		

צפון הארץ 
אור עקיבא אברהם	ברדה		             054-2554533
055-9191732 בית שאן	חגי		

054-2399998 הקריות והסביבה מרדכי	אוחיון		
058-3297724 חדרה  
058-3888899 חיפה	אהרן	חזן	
054-7999768 יקנעם והאזור	נתנאל		
כרמיאל		שחר	דוד	ויצמן	 חדש!       052-4605373
מעלות	אלירן	כהן	                            050-6096476
מגדל העמק	משה	סויסה                  053-8280661
054-4281773 נהריה	ערן	
נווה שאנן 		נתנאל	חיון		                   054-7724310    
054-4320790 נתניה	שמרון	רוזנצויג		
054-6467078 עפולה	אלי	אסולין	
עכו	שלום	אלזן					                            050-9811995
052-4578972 צפת ומירון  יוסף	בן	דוד	
053-2730024 קצרין	ברק	פוגלהוט	
קרית ביאליק	שאול	תשובה             052-5422265
050-9371476 קרית חיים	עופר	ביטון	
052-6994942 קרית שמואל אביעד	זנו	
055-6788517 קרית שמונה	עמוס	אליה		
053-5882799 שלומי	יובל	

דרום הארץ 
אבן שמואל מיכאל	לוי		                 050-4144121
אילת	אריאל	בניסטי	                       053-2801234
אשדוד	מרדכי	בטיטו	                      054-7515500 
053-2823666 אשקלון	נדב	משה		
052-8847778 באר שבע אלמוג	סרוסי		
054-8405397 דימונה	בן	שושן		
050-3240240 מושב איתן	רועי	קדושים	
050-5922001 מושב זרחיה	אברהם		
055-5537680	 מושב מנוחה יקיר			
050-4304342 מושב רווחה	אודי	מישאל	
נתיבות		אדיר									                          052-4694367
052-7186779 ערד	רחמים	
050-6656562 קרית גת	אביהו	שקלים	
052-6494317 קרית מלאכי ניסים	
050-6462038 שדרות	בן-ציון	

חוץ לארץ 
אומן נחמן	קלור																				  1-380-50-5776453
1-818-9345753 לוס אנג'לס	הוד	
1-910-9640474 מיאמי	שבי	
1-651-2464179 ניו יורק	יוסי		



 
שיחתו השבועית של מו"ר                                הרה"ג אייל עמרמי שליט"א

תנינא תורה ט’ )פסקה ב’(
המדריך השלם לחוזר בתשובה!!

רבי	נחמן	כותב	בתורה	הסופר	חשובה	
הזאת	כך:	

סְעָרָה,	 רוּחַ	 ב	 ׁ נַשֵּ מְּ שֶׁ כְּ לִפְעָמִים,	 “אַךְ	
מִן	 חוּץ	 מְאֹד	 הָאֵשׁ	 מַבְעִיר	 הוּא	 אֲזַי	
ב	 ׁ נַשֵּ מְּ שֶׁ יֵשׁ	 לִפְעָמִים	 מוֹ־כֵן	 כְּ ה.	 ידָּ הַמִּ
וּמַבְעִירוֹ	 סְעָרָה,	 רוּחַ	 חִינַת	 בְּ הָאָדָם	 בְּ
חִינַת	 בְּ ה	 זֶּ שֶׁ ה,	 ידָּ הַמִּ מִן	 חוּץ	 יוֹתֵר	 בְּ
יֶהֶרְסוּ	 ן	 פֶּ י”ט(:	 )שמות	 חִינַת	 בְּ הֲרִיסָה,	

ךָ	אַל	 מֻפְלָא	מִמְּ י	בְּ לַעֲלוֹת	אֶל	ה’	וְכוּ’,	כִּ
לַעֲלוֹת	 לַהֲרֹס	 וְאָסוּר	 י”ג(,	 )חגיגה	 דְרֹושׁ	 תִּ
חִינָתוֹ.	 בְּ לְפִי	 לוֹ	 רָאוּי	 אֵינוֹ	 ׁ שֶּ מַה	 ה’	 אֶל	
יוֹתֵר	 בְּ בּוֹעֵר	 שֶׁ רוֹאֶה	 הָאָדָם	 שֶׁ כְּ ן	 עַל־כֵּ
רוּחַ	 חִינַת	 בְּ ה	 זֶּ שֶׁ יֵדַע	 ה,	 ידָּ מֵהַמִּ חוּץ	
לְהַכְנִיעַ	 יָכוֹל	 הָיָה	 הוּ	 וְאֵלִיָּ ”ל.	 נַּ כַּ סְעָרָה	
על	 חדש	 ובזוהר	 רכז:	 דף	 פנחס	 זוהר	 )ע’	 זֹאת	
ר	רָכַב	עַל	סוּסֵי	 חִינַת:	אִישׁ	אֲשֶׁ רות(.	וְזֶה	בְּ

בס”ד

ג

גיליון רי"ז - פרשת אמור

תוכן העניינים:

ה 	 הדרך	הנכונה	שאדם	צריך	להתנהג	לאחר	שמגלה	את	המתיקות	הנפלאה	של	התורה!!!	

ה 	 אדם	שלא	חוזר	בתשובה	בהדרגה	לפי	מדרגתו	יכול	להגיע	לחורבן	גדול	מאוד!!!	

ו 	 	 	 חזרה	בתשובה	חייבת	להיות	בהדרגה	ובהכוונת	תלמיד	חכם	

אדם	בכיסופיו	צריך	לרצות	להיות	משה	רבינו	אבל	במעשים	צריך	לעשות	הכל	בצורה	שקולה	ואחראית!					ז

ח 	 גדולי	עולם	מסבירים	לחוזר	בתשובה	כיצד	עליו	לנהוג	בצעדים	הראשונים	שלו!!!	

ט סיפורים אישיים מחזקים        

ט 	 	 	 האמונה	היא	כדור	ההרגעה	לכל	הבעיות	בחיים	 	

י סיפורי צדיקים          

י 	 	 	 	 	 רבי	מנחם	מנדל	מרימינוב	 	
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הָיָה	רוֹכֵב	וּמַכְנִיעַ	סוּסֵי	 סְעָרָה	–	שֶׁ אֵשׁ	בִּ
יוֹתֵר	 הַיְינוּ	הָאֵשׁ	הַדּוֹלֵק	בְּ סְעָרָה,	דְּ אֵשׁ	בִּ
”ל,	 נַּ עָרָה	כַּ יְדֵי	הַסְּ א	עַל	 בָּ שֶׁ ה,	 ידָּ מִן	הַמִּ
י	הָרוּחַ	 הוּ	רוֹכֵב	עַל	זֶה	וּמַכְנִיעוֹ.	כִּ הָיָה	אֵלִיָּ
הָאֵשׁ	 ידְלַק	 יִּ שֶׁ דֵי	 כְּ ה,	 ידָּ מִּ בַּ ב	 ׁ לְנַשֵּ צָרִיךְ	

”ל. נַּ וֶוה	כַּ ׁ י	מֶזֶג	הַשָּ ה	עַל־פִּ מִידָּ ב	בְּ לֵּ בַּ שֶׁ

בתורה	 אותנו	 מלמד	 הקדוש	 רבינו	
הזאת	את	הפחד	הגדול	שהיה	לקב”ה	

בשעת	מתן	תורה.

כמו	 ונורא,	 איום	 פחד	 היה	 וזה	
כל	 התחיל	 שכאשר	 מספרת	 שהתורה	
קורא	 מיד	 אז	 תורה	 מתן	 של	 הטקס	
	 לְתָּ “וְהִגְבַּ לו:	 ואומר	 למשה	 הקב”ה	
לָכֶם	 מְרוּ	 ׁ הִשָּ לֵאמֹר	 סָבִיב	 הָעָם	 אֶת	
הָר	 בָּ גֵעַ	 הַנֹּ ל	 כָּ קָצֵהוּ	 בְּ וּנְגֹעַ	 הָר	 בָּ עֲלוֹת	
מוֹת	יוּמָת	)שמות,	י”ט(,	ה’	מבקש	ממשה	
להר	 יתקרבו	 שלא	 ישראל	 לבני	 שיגיד	

ומי	שיֵרֶד	ימות.	

קֵל	אוֹ	יָרֹה	 י	סָקוֹל	יִסָּ ע	בּוֹ	יָד	כִּ “לֹא	תִגַּ
יִחְיֶה”,	 לֹא	 אִישׁ	 אִם	 הֵמָה	 בְּ אִם	 רֶה	 יִיָּ
המקום	 על	 יהיה,	 זה	 מי	 משנה	 לא	
ימות,	ובאמת	משה	עושה	את	זה	 הוא	

ומזהיר	את	העם.	

למשה	 פעם	 עוד	 קורא	 הקב”ה	 ואז	
עַל	 וַיַּ הָהָר	 רֹאשׁ	 אֶל	 ה	 לְמֹשֶׁ ה’	 קְרָא	 “וַיִּ
עָם”,	 ה	רֵד	הָעֵד	בָּ אמֶר	ה’	אֶל	מֹשֶׁ ה	וַיֹּ מֹשֶׁ
יכול	היה	ה’	להגיד	למשה	את	הדברים	
הוא	 אבל	 במקומו	 משה	 כאשר	 האלו	
רוצה	להראות	לעם	את	חומרת	העניין	

ויֵרֶד	 שיעלה	 משה	 את	 מטריח	 ולכן	
כדי	שיידעו	כמה	זה	חשוב	לה’	שמשה	
ן	יֶהֶרְסוּ	אֶל	ה’	לִרְאוֹת	 יזהיר	את	העם	“פֶּ
שם:	 מפרש	 ורש”י	 רָב”,	 נּוּ	 מִמֶּ וְנָפַל	
“שלא	יהרסו	את	מצבם	על	ידי	תאוותם	

לראות	את	השם”.

שלו	 הגדול	 מהחשק	 אדם	 כלומר,	
עצמו,	 את	 להרוס	 יכול	 ה’	 את	 לראות	
הֲנִים	 הַכֹּ “וְגַם	 הפסוק:	 המשך	 ועל	
יִפְרֹץ	 ן	 פֶּ שׁוּ	 יִתְקַדָּ ה'	 אֶל	 ים	 שִׁ גָּ הַנִּ
על	 יסמכו	 “שלא	 מפרש:	 רש”י	 הֶם”,	 בָּ
לא	 שהכוהנים	 לעלות”,	 חשיבותם	
יכולים	 אנחנו	 אז	 כוהנים	 ‘אנחנו	 יגידו:	

להרשות	לעצמנו	לעלות’.	

ומשה	אומר	לה’	שהוא	לא	מבין	את	
הַר	 אֶל	 לַעֲלֹת	 הָעָם	 יוּכַל	 “לֹא	 הלחץ	
ל	 הַגְבֵּ לֵאמֹר	 נוּ	 בָּ הַעֵדֹתָה	 ה	 אַתָּ י	 כִּ סִינָי	
תּ”,	משה	רבינו	לא	מבין	 שְׁ אֶת	הָהָר	וְקִדַּ
כבר	 הוא	 והרי	 דואג	 כך	 כל	 ה’	 למה	
הזהיר	אותם	על	ידי	משה,	ומשה	העביר	

להם	את	אזהרתו.	

אומר	 ה’	 רֵד”,	 לֶךְ	 ה’	 אֵלָיו	 אמֶר	 “וַיֹּ
למשה:	‘אל	תתווכח	איתי,	תרד	ותזהיר	
את	העם	שוב,	ואז	תעלה	אתה	ואהרון	

להר’.

אז	רבי	נחמן	מסביר	שרואים	שיש	פה	
מסר	מאוד	חשוב	לה’	שרוצה	להעביר	
את	 ושוב	 שוב	 מזהיר	 שהוא	 בזה	 לנו	
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העם	שלא	יעלו	להר.

צריך  שאדם  הנכונה  הדרך 
את  שמגלה  לאחר  להתנהג 
המתיקות הנפלאה של התורה!!!

רבינו	הקדוש	מסביר	שכאשר	האדם	
והדר	 ההוד	 ואת	 היהדות	 את	 מגלה	
שיש	בה	אז	הוא	“משתגע”	אחריה,	כמו	
ה	תָמִיד”	)משלי,	 גֶּ שְׁ אַהֲבָתָהּ	תִּ שכתוב:	“בְּ
הנועם	 את	 להשיג	 מצליח	 שאדם	 ה’(,	
מוכן	 הוא	 אז	 התורה	 של	 והמתיקות	
לעזוב	עבודה,	אישה	וילדים	רק	כי	הוא	

“משוגע”	על	התורה.

אבל	הקב”ה	מזהיר	אותנו	שזה	המצב	
לרוץ	 ינסה	 שהוא	 ליהודי,	 מסוכן	 הכי	

למקומות	שלא	שייכים	לו	בכלל.	

ללכת	 צריך	 שביהדות	 לכם	 ותדעו	
פסיעה	אחר	פסיעה	כמו	שהיו	הולכים	
בבית	המקדש	“עקב	אחר	אגודל”,	וכמו	
בְמַעֲלֹת	 תַעֲלֶה	 “וְלֹא	 בתורה:	 שכתוב	
חִי”	)שמות,	כ’(	בבית	המקדש	היו	 עַל	מִזְבְּ
הולכים	לאט	לאט	בלי	פסיעות	גדולות.	

האדם	 שכאשר	 מסביר	 רבינו	 אז	
מגלה	את	התורה	אז	הוא	רוצה	לזרוק	
את	הבגדים,	החברים	וההופעה	שלו	כי	

הוא	רואה	את	המתיקות	שלה!

כך	 שיעשה	 ואדם	 נכון,	 לא	 זה	 אבל	
הוא	ייהרס	כי	כך	לא	עובדים	את	ה’.	

סערה	 כרוח	 זה	 את	 מגדיר	 רבינו	

לו	 תגרום	 היא	 אבל	 באדם,	 שבוערת	
להרס	וחורבן.

הדרך	הנכונה	להתקרב	לה’	זה	טיפה	
“מים	שחקו	אבנים”	עד	 כי	 אחר	טיפה	

שיהיה	חור	בסלע.

ונשפוך	 אדירה	 מים	 כמות	 ניקח	 אם	
על	הסלע,	לא	יקרה	לו	כלום	אבל	אם	
נטפטף	על	הסלע	טיפה	ועוד	טיפה	כל	
יום	בהתמדה	אז	זה	יעשה	חור	בסלע.	

אדם שלא חוזר בתשובה בהדרגה 
לפי מדרגתו יכול להגיע לחורבן 

גדול מאוד!!!

כותב	 הלכות”	 ב”ליקוטי	 נתן	 רבי	
תְהוֹמוֹת’	 יֵרְדוּ	 מַיִם	 שָׁ ‘יַעֲלוּ	 “וזה	 כך:	
לה’	 בוער	 שלפעמים	 ק”ז(	 )תהילים,	

רוצה	 אדם	 לפעמים	 ממדרגתו”,	 יותר	
להחליף	ביגוד	אבל	זה	לא	המקום	שלו	
כעת	כאשר	הוא	עדיין	בדרגה	של	שונא	

אנשים...

כלומר	 לשמים”	 “יעלה	 הוא	 אם	 כי	
יותר	מהמקום	שמתאים	לו	אז	אחר	כך	

הוא	“ירד	לתהומות”,	בהתרסקות.	

ה’,	 ורוצה	את	 יהודי	שחוזר	בתשובה	
להמשיך	 ההתחלתי	 בשלב	 צריך	 הוא	
דברים	 לשנות	 ולהתחיל	 חייו	 את	
שלו	 הצלחת	 את	 לפנות	 כמו	 קטנים,	
כל	 לשנות	 לאכול,	 סיים	 שהוא	 אחרי	
מיני	דברים	קטנים	שאין	לגוף	התנגדות	
לה’	 להתקרב	 ויום	 יום	 כל	 וכך	 לשינוי,	
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עוד	טיפה.	

על	 האור	 את	 לצמצם	 זוכה	 “ושאינו	
זה	 ידי	 על	 כי	 תְהוֹמוֹת’	 ‘יֵרְדוּ	 זה	 ידי	
ריבוי	 מבחינת	 זה	 כי	 ושלום,	 חס	 נופל	
ידי	 על	 לעוונות	 נופל	 רוב	 פי	 ועל	 אור	
ודקדוקים	של	הבעל	דבר	 ריבוי	מצוות	
שמרבה	להחמיר	ולדקדק	עליו	ולפתות	
אותו	למצוות	שלו,	ואחר	כך	מביאו	לידי	
הרבה	 תצדק	 אל	 שאמרו	 וזהו	 עוונות,	
תליא,	 בהא	 הא	 כי	 הרבה	 תרשע	 ואל	
שצריך	להיזהר	להיות	צדיק	הרבה	כדי	

שלא	יהיה	רשע	הרבה.

לה’	 הרבה	 להתחנן	 צריך	 ובאמת	
עָם	 יתברך	כי	זה	מה	שכתוב:	‘רֵד	הָעֵד	בָּ
בחינת	 וזה	 לִרְאוֹת’,	 ה'	 אֶל	 יֶהֶרְסוּ	 ן	 פֶּ
יותר	 יתברך	 לה’	 שבוער	 אור	 ריבוי	

מהמידה	מבחינת	הרס”.

ואומרים	 אנשים	 אלי	 באים	 פעם	 כל	
לי	שהם	רוצים	לעזוב	את	העבודה	כדי	
לשבת	וללמוד	תורה	בכולל,	ואני	אומר	
והם	צריכים	להמשיך	 להם	שזה	טעות	
בדיוק	באותו	מסלול	של	עבודה	ושיעורי	
תורה,	ולהתחיל	לעשות	עבודה	פנימית	
מנסים	 שהם	 לפני	 עוד	 עצמם	 עם	

לשנות	את	הבית,	האישה	והילדים.	

האדם	הזה	קודם	כל	צריך	לשנות	את	
המידות	הרעות	שלו	עוד	לפני	שמשנה	

את	הלבוש	וכל	מיני	הנהגות	אחרות.

להיות  חייבת  בתשובה  חזרה 
בהדרגה ובהכוונת תלמיד חכם

חזקה	 תאוותם	 הייתה	 “שבוודאי	
לעלות	את	ה’	והיכלל	בו	בתשוקה	גדולה	
עד	אינסוף	עד	שיכלו	לבוא	להריסה	חס	
ושלום,	על	כן	הזהירם	מאוד	על	זה,	על	
כן	הזהירם	על	זה	כמו	שכתב	מורנו	הרב	
להתקרב	 שמתחילים	 גדול	 הרע	 שיצר	
וזה	 לה’,	 להעלות	 מסיתו	 שהיצר	 לה’,	

בחינת	פן	יהרסו”.

תראו	כמה	הקב”ה	מזהיר	את	משה	
שילך	להגיד	לעם	ישראל	לא	לרוץ	אליו	
באטרף,	כי	אם	הם	יעשו	הכל	מהר	וחד	

זה	יהרוס	אותם	והם	ימותו.	

אדם	שחוזר	בתשובה	אסור	לו	לעשות	
הגוף	 כי	 דרסטיים	 צעדים	 במהירות	
שלו	ייכשל	וימעד	בגלל	שלא	תמיד	יש	
לאדם	את	הסיבולת	לעמוד	בדבר	כזה,	
גמלא	 “לפום	 אומרת	 שהגמרא	 כמו	

שיחנא”.	

שיזכה	 הרבה	 לה’	 להתחנן	 “וצריך	
צמצום	 בעניין	 להתנהג	 איך	 לדעת	
לכסוף	 שצריך	 בוודאי	 כי	 ההתלהבות	
בהשתוקקות	 תמיד	 לה’	 ולהשתוקק	
עצומה,	אף	על	פי	כן	צריך	לצמצם	את	
ההתלהבות	שלא	יהיה	יותר	ממדרגתו,	
ישראלי	 איש	 להיות	 אפשר	 אי	 כן	 על	
באמת	כי	אם	זוכים	להתקרב	לצדיקים	
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ילך	 אשר	 הדרך	 את	 אותו	 יורו	 הם	 כי	
באופן	 יעשה	 אשר	 המעשה	 ואת	
כראוי	 תלויה	 והתשוקה	 שההתלהבות	
בהדרגה	ובמידה,	וזה	בחינת	לא	תסור	
ימין	ושמאל	כי	רק	החכמים	והצדיקים	
ללכת	 או	 ימינה	 ללכת	 זאת	 יודעים	

שמאלה”.

מהתעתועים	 שאחד	 מסביר	 הרב	
מאבד	 האדם	 שפתאום	 הרע	 יצר	 של	
בהרים,	 לצעוק	 ומתחיל	 ודרך	 כיוון	
בתחילת	 לו	 מתאים	 לא	 שבכלל	 דבר	
לשנות	 להתחיל	 ובמקום	 התשובה,	
ולעשות	 שלו	 והמידות	 הפנימיות	 את	
חסדים	אז	הוא	רץ	למקומות	שלא	שלו,	

ובזה	הוא	ייהרס.	

בעלי	 הרבה	 ראיתי	 שאני	 לכם	 תדעו	
כי	 והצליחו	 שפרחו	 כאלו	 ויש	 תשובה	
פסעו	פסיעה	אחר	פסיעה	בלי	לעשות	
בחיים,	 ודרסטיים	 מהירים	 צעדים	
מיני	 כל	 שעשו	 כאלו	 יש	 זאת	 ולעומת	
שינויים	מהירים	ודרסטיים	והם	מבחינת	
“יעלו	שמיים	ירדו	תהומות”,	שלפי	גודל	
העלייה	שלהם	כך	הייתה	גודל	הירידה	

שלהם.	

רק	אלו	שהלכו	לאט	לאט	עם	הכוונה	
אמרו	 שרבותינו	 כמו	 הצליחו,	 ודרך	
פטיש	 עם	 עובדים	 לא	 הרע	 יצר	 שעם	
אלא	עם	מסור,	לא	אפשרי	לתת	ליצר	
וגומרים	 הפטיש	 עם	 אחת	 מכה	 הרע	
אותו	אלא	צריך	לסתת	אותו	לאט	לאט	

כל	פעם	קצת.	

המדרש	)ילקוט	שמעוני(	כותב:	“אמר	רבי	
סימאי	משל	לצור	גבוה	שהיה	עומד	על	
בה,	 נכשלים	 אדם	 ובני	 דרכים	 פרשת	
אמר	המלך	סתתוהו	קימעא	קימעא	עד	
העולם,	 מן	 מעבירו	 ואני	 השעה	 שיבא	
יצר	 בני	 לישראל	 הקב”ה	 אמר	 כך	
סתתוהו	 אלא	 הוא	 גדול	 מכשול	 הרע	
מן	 מעבירו	 אני	 לסוף	 קימעא	 קימעא	
העולם	שנאמר	והסירותי	את	לב	האבן	

מבשרכם".

בפעם	 הרע	 היצר	 עם	 גומרים	 לא	
מכונית	 שמורידים	 כמו	 זה	 כי	 אחת	
אז	 חזק	 ברקס	 נותנים	 ואם	 בירידה	
צריך	 לכן	 אלא	 להתהפך,	 יכול	 האוטו	
לחיצות	 עם	 לאט	 לאט	 ברקסים	 לתת	
קטנות	על	הבלם,	וע"י	זה	משיגים	את	

המטרה.

אדם בכיסופיו צריך לרצות להיות 
צריך  במעשים  אבל  רבינו  משה 
שקולה  בצורה  הכל  לעשות 
ואחראית!                               

רבי	משה	אלשייך	כותב:	

שִמְׂלֹתָם”	 סוּ	 וַיְכַבְּ הָעָם	 אֶת	 שׁ	 “וַיְקַדֵּ
יתברך	 ה’	 לימדנו	 הנה	 י”ט(,	 )שמות,	

להתקרב	 לעם	 לגרום	 הישרה	 הדרך	
אליו	יתברך,	והוא	כי	לא	יתחיל	ללמוד	
הלבנים	 בבגדים	 החיצוניות	 הוראות	

ומכובסים	כפרושים”.



ח

 
שיחתו השבועית של מו"ר                                הרה"ג אייל עמרמי שליט"א

את	 לשנות	 לו	 אסור	 בהתחלה	 אדם	
לבושו.	

מנפש	 פנימית	 בקדושה	 יתחיל	 “רק	
וזהו	 בחיצוניות,	 כך	 ואחר	 בשר	 ועד	
וכיבסו	שמלותם”,	 כך	 ואחר	 וקידשתם	
עם	 להתחיל	 כל	 קודם	 צריך	 אדם	
הפנימיות	שלו,	להתחיל	לאהוב	יהודים	

ולהסתכל	עליהם	בעין	טובה.	

ותדעו	לכם	שבכיסופים	האדם	צריך	
את	 אבל	 רבינו	 משה	 להיות	 לרצות	
הצעדים	שלו	בתחילת	ההתקרבות	הוא	
הדרך	 וזאת	 לאט,	 לאט	 לעשות	 צריך	
היחידה	להתקרב	כי	אם	לא	אז	האדם	
ייהרס	ויראה	פתאום	שכבר	אין	לו	שלום	
בית	עם	אשתו	והוא	חי	איתה	רק	בגלל	
שאין	לו	ברירה	אבל	באמת	הוא	לא	יכול	

להסתכל	עליה	כבר.

נכון	 הלך	 לא	 שהוא	 בגלל	 והכל	
בעבודת	ה’,	ואם	האדם	לא	הולך	בקצב	
האיטי	אז	הוא	יגיע	למצב	שאפילו	בסוף	
הוא	ישנא	את	אלוקים	כי	התורה	צריכה	
להיות	נעימה,	כמו	שנאמר	“וִיהִי	נֹעַם	ה'	
אֱלֹקֵינוּ	עָלֵינוּ”	)תהילים,	צ’(,	התורה	צריכה	
נעים	 לא	 זה	 ואם	 כיף,	 לאדם	 לגרום	
לאדם	אז	בסופו	של	דבר	הוא	ישנא	את	
זה,	והגוף	שלו	לא	יעמוד	בסבל	ויקרוס.

לחוזר  מסבירים  עולם  גדולי 
בתשובה כיצד עליו לנהוג בצעדים 

הראשונים שלו!!!

כותב	רבינו	החיד”א	הקדוש:	

אל	 מהקצה	 ילך	 לא	 ה’	 אל	 “והשב	
עול	 ויפרוק	 לסבול	 יוכל	 לא	 כי	 הקצה	

ויחזור	לסורו”.

הגמרא	 את	 מסביר	 חיד”א	 הרב	
שהעולם	 שאומרת	 מנחות	 במסכת	
מסבירה	 והגמרא	 ה’,	 האות	 נברא	
שבאות	ה’	יש	פתח	צר	שבין	הקו	העליון	
שיש	 הקטן	 הקו	 לבין	 האות	 בראש	

למטה.

לחזור	 רוצה	 האדם	 כאשר	 כלומר	
זאת	 לעשות	 צריך	 הוא	 אז	 בתשובה	
לאט	לאט	בפתח	הצר	ולא	באיזה	זרם	
מהיר	כי	זה	לא	נכון	לשנות	את	מסלול	

החיים	בפעם	אחת.	

לאט,	 לאט	 הצר	 במקום	 “ויכנס	
יום	בדרכי	התשובה	בסתר	 יום	 ויתגדל	
ובמדרגה”,	עם	יצר	הרע	לא	עובדים	עם	
פטישים	אלא	מנסרים	אותו	לאט	לאט	
תנועות	 סובל	 לא	 הגוף	 כי	 מסור	 עם	

קיצוניות.	

וזה	היה	הפחד	של	ה’	שאם	בני	ישראל	
יראו	אותו	אז	הם	“ישתגעו”	וירוצו	אליו,	

וזה	יגרום	להריסתם.	

מוסכם	 דבר	 “וזה	 כותב:	 הרמב”ם	
לחוכמה	 כשיוקדם	 המעלות	 שהרגל	
וחריצות,	 חוכמה	 אהבה	 יוסיף	שמחה,	
ילמד,	 כך	 ואחר	 הדעות	 ושיוקדמו	
ותכבד	 אותו	 מונעת	 החוכמה	 תהיה	
קונה	 שאדם	 כלומר	 ויניחנה”,	 עליו	
לפני	החוכמה,	 כל	את	המעלות	 קודם	
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כלומר	הוא	רוכש	את	התכונות	הטובות,	
לפני	 שלו	 האישיות	 על	 ועובד	 המידות	
כל	החומרות	ודקדוקי	המצוות,	וממילא	
בבית	 וחייכן	 נחמד	 להיות	 מתחיל	 הוא	

אז	 האחרות,	 השטויות	 כל	 את	 ועוזב	
לו	 תבוא	 החוכמה	 גם	 דבר	 של	 בסופו	
בהמשך	ולעולם	ועד	הוא	לא	יגיע	למצב	

של	חורבן	והרס.	

סיפורים אישיים מחזקים
גם לכם יש סיפור אישי? שתפו אותנו ונפרסמו.

במייל: b0526558387 או בוואטסאפ: 052-9695044

האמונה היא כדור ההרגעה לכל הבעיות בחיים

סיפר	מורנו	ורבינו	הרב	אייל	עמרמי	שליט”א:	
‘סיפר	לי	אחד	מחברי	הקהילה	הקדושה	“חסדי	שמואל”	שהוא	נכנס	לסופר	ומילא	עגלה	עמוסה	
ואיך	שהיא	 בכל	טוב	בשביל	החג	הקרוב.	וכשהוא	הגיע	לקופה	הקופאית	העבירה	את	כל	המוצרים	

העבירה	את	כרטיס	האשראי	לתשלום	החשמל	נפל	וכל	הקופות	הפסיקו	לעבוד.	
הקופאית	אמרה	לאותו	בחור	צדיק	שהוא	חייב	לחכות	עד	שיסתדר	התקלה	כי	היא	לא	יודעת	האם	
החיוב	בכרטיס	אשראי	עבר	או	לא,	וככה	במשך	שעה	ארוכה	הוא	יושב	ומחכה	בסבלנות	שיסדרו	את	

התקלה.	
לאחר	כשעה	של	המתנה	אותה	קופאית	ניגשת	אליו	ואומרת	לו:	‘אני	חייבת	לשאול	אותך	שאלה,	
איך	יכול	להיות	שאנחנו	מעכבים	אותך	כבר	למעלה	משעה	ואתה	כל	כך	רגוע,	שלו	ולא	עצבני	וכועס’?	
אותו	בחור	ענה	לה:	‘למדנו	עם	הרב	שלנו	את	הספר	“חובת	הלבבות”	ושם	הרב	לימד	אותנו	שהכל	
זה	מה’	יתברך	ולטובתו,	נגזר	עלי	לקבל	סבל	של	שעה	וזה	יכול	להיות	או	בבית	חולים	או	בסופר,	נכון	

שעדיף	לי	שיהיה	בסופר’??	
הקופאית	הזאת	הייתה	המומה	מרמת	הביטחון.	

האמונה	היא	כדור	ההרגעה	לכל	הבעיות	והצרות	שיש	בחיים,	והיא	מרגיעה	את	האדם	בכל	מקום	
שהוא	יהיה!!!
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המפיצים  מארבעת  אחד  מפורסם,  אדמו"ר  מרימנוב היה  טורם  יוסף(  )ב”ר  מנדל  מנחם  רבי 
הראשונים של תנועת החסידות בפולין. צדיקי דורו אמרו עליו כי הוא ניצוץ מנשמת הרי”ף, ואכן ר' 

מנדל עסק הרבה בלימוד הלכות הרי”ף. 

מסופר שבימי נעוריו התקשה בהשגת שלמות בעבודת ה’ ובאמצע לימודו נתנמנם וראה בחלומו 
את הרי”ף שהורה לו שיסע לליז’נסק אל ר’ אלימלך ושם יזכה לשלימות הנדרשת. 

בל”ג בעומר תקע”ה, יום לפני יום פטירתו, אמר כי הוא חש שהולך להיפטר מהעולם, וכי יחזיר 
היהודי  העלמין  בבית  ונקבר  נפטר  באייר,  בי”ט  למחרת,  נשמתו.  לעילוי  נר  שידליק  למי  טובה 

בעיירה רימנוב. קברו מהווה עד היום מוקד למתפללים רבים.

אחת לחודש היה שולח אנשים לבדוק את המידות והמשקלות בחנויות שבעירו כדי למנוע חשש 
גזל. 

אסר על נשות העיר להתהדר במלבושים יקרים וצבעוניים, ואת כל כספו חילק לעניים.

נס  להם  ויראה  מים  ספל  לפניו  שיביאו  ואמר  סוף,  ים  קריעת  מעניין  פסח, דיבר  מערבי  באחד 
קריעת ים סוף, ונתן את ידו על המים ויבקעו המים שבספל לי"ב גזרים.

רבי  הצדיק  של  קדשו  בצל  מסתופף  היה  מרימינוב,  מנדל  מנחם  רבי  הצדיק  שהתפרסם  לפני 
אלימלך מליז’נסק. פעם אחת בסעודת היום של שבת קדש בשבתו יחד עם כל המסובים, לקח 
ר’ אלימלך את קערת המרק שהוגשה לפניו והפכה על פיה וכל המרק נשפך. מיד צעק ר’ מ”מ 
מתוך בהלה ופחד: “אהה, רבי! ייקחו את כולנו למאסר”. כל המסובים כמעט שהתפרצו בצחוק, 
אך מיראת רבם התאפקו. אמנם, יותר השתוממו לשמוע את תשובתו של רבי אלימלך: “הרגע בני, 

שלום לנו ואל תירא, הלא אנחנו כולנו פה היום”. 

אחרי כן סיפר ר’ אלימלך את פשר הדבר: “אחד משרי הממשלה יעץ מזימות להרע לכל היהודים 
שבמדינה, ופעמים רבות כבר ניסה לכתוב את שטנתו בספר ולהציע לפני המלך שיחתום בטבעתו 
עליה, ולא עלתה בידו, כי בכל פעם היה קורה איזה מקרה שמנע אותו מלהעלות את השטנה אל 
שולחן המלך, אך היום גמר השר את כתב השטנה והתכוון להגישה אל המלך. ויהי בהושיט השר 
את ידו לקחת את כלי החול כדי לפזר על הכתב שיתייבש הדיו, הפכתי הקערה עם המרק על פיה, 
ובאותו רגע טעה השר ובמקום כלי החול לקח את כלי הדיו והפכו על הכתב ונטשטש כל הכתב 
בדיו. והאברך הזה )ר’ מ”מ מרימינוב( ראה את כל הנעשה והיה כל כך מופשט בגשמיות עד ששכח 
שהנני נמצא כאן, ונדמה לו שאני בידי ממש הפכתי את כלי הדיו על הכתב, ולכן צעק מרוב פחד 

שייקחו אותנו למאסר”.

סיפורי צדיקים
רבי מנחם מנדל מרימנוב - יט' אייר
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בקרוב!!

ניידת
הנחת תפילין

שליח עם תפילין זמין לכל תושבי 
ירושלים והסביבה

המעוניין שמצוה חשובה זו
תרשם על שמו יפנה לרב

דרוש נהג אופנוע בין השעות 9:00-17:00 050-6785912


